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Republika e Kosovës 

Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VIII SAZIV 

Jesenje zasedanje 

 

Komisija za životnu sredinu, hranu, poljoprivredu, planiranje i razvoj  

Sednica br. 91  

Priština, 04.11.2024. godine, u 11:00 časova  

Zgrada Skupštine, sala N-302 

 

ZAPISNIK 

Sednici su prisustvovali: Fitore Pacolli-Dalipi , Besian Mustafa , Milazim Salijaj, Isak Shabani, 

Ekrem Mustafa, Jetmire Vrenezi, Salih Zyba, Ganimete Musliu, Albena Reshitaj i Samra Ilijaz. 

Ostali prisutni prema spisku. 

Osoblje za podršku Komisiji: Bajram Badivuku i Ylber Sherifi. 

Sednici je predsedavala Fitore Pacolli-Dalipi, predsednica Komisije.   

Na ovoj sednici predložen je sledeći: 

                                                                       Dnevni red 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice održane 29.10.2024. godine; 

3. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br. 08/L-330 o centralnom inspektoratu životne 

sredine, vode, prirode, izgradnje, kao i za zaštitu od zračenja i nuklearnu bezbednost; 

4. Razno. 

 

Poslanica Ganimete Musliu je izrazila nezadovoljstvo načinom na koji je sazvana sednica 

Komisije i navela da to nije u skladu sa Poslovnikom Skupštine, jer u članu 34. stav 4. stoji da se 

“osim u posebnim slučajevima, sednice komisije sazivaju se najkasnije do 3 radna dana do 

održavanja”, dok smo poziv dobili u petak. Ovo nije prvi put da pokrećem ovo pitanje i iz tog 

razloga je rekla da danas neću biti deo ove sednice, a zatim su zajedno sa poslanikom Isak 

Shabani napustili sednicu. 

Predsednica je radi pojašnjenja, istakla da je sednica sazvana zbog plenarne sednice koja je 

danas od 12 časova, a kako poslanici ne bi dolazili dva dana. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

Komisija je sa 6 glasova za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova usvojila dnevni red. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice održane 29.10.2024. godine 

Komisija je sa 6 glasova za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova usvojila zapisnik sa 

sednice održane  29.10.2024. godine. 
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3. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br. 08/L-330 o centralnom inspektoratu životne 

sredine, vode, prirode, izgradnje, kao i za zaštitu od zračenja i nuklearnu bezbednost  

Predsednica je predstavila Nacrt zakona na razmatranje i navela da ima ukupno 13 članova i ima 

za cilj: “osnivanje, organizaciju, nadležnosti i funkcionisanje Centralnog inspektorata životne 

sredine, vode, prirodu, izgradnje, kao i za zaštitu od zračenja i nuklearnu bezbednost.” 

Prema mišljenju Ministarstva finansija, rada i transfera o proceni budžetskog uticaja - Odeljenje 

za budžet procenjuje da će Nacrt zakona imati dodatne budžetske troškove u iznosu od 656.782 

evra za period 2025-2026., kao i povećanje broja radnika za 18 novih radnih mesta. Ova sredstva 

i pozicije nisu planirane Zakonom br. 08/L-260 o budžetskim izdvajanjima za 2024. godinu i 

procenama za 2025.-2026. godinu za Ministarstvo životne sredine, prostornog planiranja i 

infrastrukture. Dok je, prema pravnom mišljenju o usklađenosti sa zakonodavstvom EU, “pravni 

okvir EU za inspektorate i inspekcije u sektorskim oblastima osmišljen tako da obezbedi 

mehanizam nadzora i osnaživanja za sve države članice”. Time se osigurava usklađenost sa 

propisima iz oblasti kao što su životna sredina, zaštita prirode, radijaciona bezbednost i 

građevinski standardi. Takođe, ovaj okvir nalaže redovne inspekcije, izveštavanje i mehanizme 

za sprovođenje u cilju podrške javnom zdravlju, sigurnosti i integritetu životne sredine, 

promovišući jedinstvene standarde u svim državama članicama EU. Preporučuje se priprema 

tabela kompatibilnosti ( TK ). Nacrt zakona ispunjava uslove propisane članom 71. Poslovnika 

Skupštine.  

Pošto nije bilo diskusija, predsednica je pozvala poslanike da glasaju i zaključila da je sa 6 

glasova za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova, Komisija odlučila da Skupštini podnese 

sledeću: 

Preporuku 

Da se usvoji u načelu Nacrt zakona br. 08/L-330 o centralnom inspektoratu životne sredine, 

vode, prirode, izgradnje, kao i za zaštitu od zračenja i nuklearnu bezbednost. 

4. Razno 

Predsednica je predložila da se formira radna grupa za razmatranje Nacrta zakona br . 08/L-311 

o upravljanju vodnim resursima, koji je usvojen na prvom razmatranju na sednici održanoj  

30.10.2024. godine. Nakon datih predloga, Komisija je formirala radnu grupu u sledećem 

sastavu: Milazim Salijaj, predsedavajući, Jetmire Vrenezi i Albena Reshitaj, članovi, dok će se 

na narednoj sednici dodati i ostali članovi. 

Salih Zyba je rekao da je u zakonu za koji sam ja predsedavajući radne grupe izostalo učešće 

drugih predstavnika, posebno opozicije i da nisam nastavio sa radom i zatražio da se oni uključe 

na kraju razmatranja. Predsednica je navela da prosleđujemo poziv za učešće u radnoj grupi 

kada bude upućen poziv za sednicu. 

Milazim Salijaj je rekao da "nakon prijave u Državnom tužilaštvu za dva slučaja otuđenja javne 

imovine RTP-a i Tehničkog fakulteta, postoje i drugi slučajevi otuđenja javne imovine. Želim da 

podelim sa vama zabrinutost u vezi sa dve otuđene imovine: u Prizrenu, to je javna imovina u 

Kosovskoj katastarskoj agenciji kojoj je presudom naloženo 19. jula 2022. godine da otuđi javnu 

imovinu. Radi se o 7 hektara i naloženo je katastarskoj Kancelariji u Prizrenu da ovu javnu 

imovinu otuđi prema presudi kao u ranijim slučajevima iz 1976. godine. Znači, sve ove 

nekretnine i pored toga što opštinske geodetske direkcije pokušavaju da ih zaustave jer sumnjaju 

da su falsifikovane, Kosovska katastarska agencija donosi rešenje i nalaže katastarskim 

kancelarijama da ove nekretnine uknjiže. 

Imovina u Prizrenu naloženo je 19. jula 2022. godine da se otuđi i 7 hektara prelazi na ime 

građanina čije ime ovde ne navodimo dok ne uradimo neophodna istraživanja. 

Drugi slučaj je sličan ovom, radi se o Katastarskoj kancelariji u Peći, gde je KKA naložila upis 9. 

avgusta 2021. godine 9,60 hektara javne imovine i naložila Katastarskoj kancelariji u Peći, 

uprkos činjenici da se KK u Peći protivila ovoj registraciji jer aludira na falsifikovanu presudu iz 
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1976. godine i KKA je naložila da se ova imovina prenese na ime Božidara Blagojevića iz sela 

Grmovo. 

Iznenađujuća je činjenica da umesto da KKA bude čuvar zaštite javne imovine, naprotiv, ona 

vrši pritisak na katastarske kancelarije i katastarske službenike da uknjiže ovu imovinu. Srećom, 

katastarski službenici su obavestili državno tužilaštvo i kosovsku policiju, i čim je građanin 

dobio posedovni list, krenuo je za Srbiju, zaustavljen je na graničnom prelazu Bela Zemlja i 

uhapšen. 

Zahtevam od Komisije da izvrši detaljno istraživanje za ova dva slučaja, pruži dovoljno 

informacija, poseti katastarske kancelarije u Prizrenu i Peći. Zašto se sve ove registracije 

dešavaju nakon 2021. godine i gde su bile ove presude iz 70-ih, pre pola veka. 

Predsednica upitala je poslanika da li predlog je da se sprovede istraživanje kao u prethodna dva 

slučaja i dodala da treba da vidimo koliko je vremena preostalo i da li ćemo uspeti da završimo u 

tom periodu. 

Milazim Salijaj rekao je da bi predložio posetu u ove dve katastarske kancelarije, jer poseduju 

svu dokumentaciju i da je zanimljivo da je presuda Suda u Prizrenu iz 2008. godine i da je cela 

na srpskom jeziku i kada se zna da je stranka Albanac.  

Salih Zyba je rekao da se sada vidi koliko je bilo važno održati parlamentarnu raspravu o dva 

prethodno istražena slučaja koja smo mi predložili, a o kojima Predsedništvo nije odlučilo. Dok 

je dodao da ću biti prisutan u posetama koje će biti organizovane. I za ovo smatram da treba 

podneti zahtev za parlamentarnu raspravu i da nije dovoljno uputiti Tužilaštvu koje je nosilac 

svih ovih sumnji i da se ne nadam da će rešenje biti u tom telu uprkos istraživanju koje ćemo 

sprovesti. 

Predsednica je navela da imamo dva predloga: jedan da započnemo istraživanje i organizaciju 

poseta na terenu, i drugi, organizovanje parlamentarne rasprave. Pošto imamo još dva slučaja, to 

je pojava koja se dešava, tražićemo od Predsedništva Skupštine da analizira naš zahtev i omogući 

raspravu u parlamentu. 

Salih Zyba, rekao je da pravo da se traži parlamentarna rasprava postoji prema Poslovniku, 

putem potpisa, s obzirom na to da žalbe stižu u komisiju, tu zabrinutost trebamo podeliti sa 

kolegama iz opozicije i pruže podršku do rasprave. 

Milazim Salijaj, predložio je da se prvo obave posete, a zatim da se odluči šta dalje. 

Predsednica je istakla da se slažemo za posete i da se planiraju od strane poslanika i 

administracije i da se odredi odgovarajuće vreme za poslanike. Zatim, sa prikupljanjem 

podataka, možemo uputiti zahtev Predsedništvu ili putem potpisa kao poslanici za 

parlamentarnu raspravu. Ona je upitala da li se poslanici slažu sa ovim predlogom ili 

imaju druge predloge i zaključila da niko nije protiv i Komisija je odlučila u vezi ovog 

predloga. 

Albena Reshitaj, zahtevala je da se za Zakon o upravljanju vodnim resursima angažuje nezavisni 

stručnjak za vode za angažovanje u radnoj grupi. 

Predsednica je rekla da će razgovarati sa NDI-jem, da dobije podršku za stručnjaka, a 

zatim je zahtevala da se CV stručnjaka koji ispunjavaju kriterijume dostave u roku od 

nedelju dana. 

 

Sednica je završena u 11:30 časova. 

Pripremilo: Osoblje za podršku Komisiji. 

                                                                                                            Fitore Pacolli-Dalipi,  

                                                                                                          ---------------------------- 

                                                                                                          Predsednica Komisije 

          


